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O presidente da Asociación de Escritoras e Escritores en Lingua Galega, Casáreo Sánchez 
Iglesias, amosou a súa satisfacción polo calado social das celebracións arredor de Rosalía de 
Castro, a vixencia da escritora entre as novas xeracións e o apoio de entidades e institucións 
para homenaxear a autora de 'Follas novas'. Nos Almorzos do "Galicia por diante", Cesáreo 
Sánchez asegurou que o Día de Rosalía xa está consolidado na sociedade. 
 
"Case 60 concellos declararon hoxe o Día de Rosalía e están a celebrar actos. Os máis 
novos están a facer gravacións de poemas cos seus móbiles, facendo selfies coas novas 
tecnoloxías que incorporan. Celebramos a Rosalía e celebramos a enorme, inmensa 
cultura que temos a sorte de ter os galegos". 
 
Sánchez Iglesias reclamou ademais que o Parlamento declare de forma oficial o 24 de febreiro o 
Día Escolar dedicado a Rosalía. Entre outras razóns, dixo, porque Rosalía segue sendo unha 
escritora actual. 
 
"Rosalía nunca estivo tan viva e sobre todo, para ledicia nosa, para as novas xeracións. 
A obra de Rosalía chega até hoxe intacta. É capaz de emocionarnos como se fose algo 
escrito para hoxe. Porque os seus libros van ao centro de gravidade do ser humano, 
dese anaco de humanidade que somos os galegos". 
 
Para o presidente da Asociación de Escritoras e Escritores, a obra de Rosalía vai máis alá o 
estritamente literario. 
 
"Rosalía foi capaz ela soa de escribir o relato fundador dos galegos. Deunos un nome e 
rescatounos do anonimato da historia. Deunos protagonismo a nós mesmos como parte 
desa historia que se está a contar. Hai moi poucos escritores capaces de transcender a 
propia literatura. Ela soa soporta o peso de toda unha cultura nacional". 
 
Cesáreo Sánchez reivindicou tamén máis presupostos para a cultura, unha consellería de 
Cultura segregada da de Educación e lamentou que o acceso ao Panteón de Galegos Ilustres, 



en San Domingos de Bonaval, non sexa libre e haxa que pedir autorización ao Arcebispado 
para visitalo ou organizar algún acto de homenaxe. 
 
"Rosalía está no Panteón de Galegos Ilustres nun exilio interior doloroso. Nós 
agardamos que o sentido común acabe con este problema". 
 
Con todo, Sánchez Iglesias cre que Rosalía é unha figura capaz de unir a todos os galegos. 
"Rosalía ten a capacidade de unirnos a todos arredor de sermos galegos". 
 


